



今日焦點

Today's FOCUS

*評審

JUDGING Interview

走了好久的科學研究旅程，今天終於走到評審關卡囉！雖然和一群專業評審講解總是讓人感到緊張，但這同時也是很令人享受的一刻。在漫漫的研究旅途上，能遇見了解自己作品的人，那是太難得的緣分呢！

今天，就大方地與評審分享你有趣的研究發現吧！

朱館長介紹

Director-general Chu Nan-Shyan

朱楠賢館長從 98 年 11 月 17 日起擔任本館館長職務，是一位談吐幽默風趣、很親切和藹的館長喔！館長十分關心參展學生們是否在這趟科學之旅盡情享受，總是很樂意聽學生們對科教館活動有什麼心得建議，並加以改進，是一位非常平易近人的長者！

Dr. Chu Nan-Shyan has been the director-general of NTSEC since November 17, 2009. He is a leader of kindness and humor! Dr. Chu cares a lot about whether students enjoy this Science Fair or not, and he is always willing to listen to students' reflection on the activities held by NTSEC. All in all, he is an amiable director. Don't be afraid or be shy to say HI to him next time you meet him in the Hall!

After a long time conducting your project, today is the BIG DAY to show what you have done to the judges! Though you might be nervous while talking about your project in such a formal way, this moment still can be enjoyable. Today, SHARE what you find with the judges!



放鬆小撇步 TIPS to Relax

如果你是在重要時刻會緊張的人，不妨試試以下的放鬆方法，說不定會表現得更好喔！

On Judging Day, some of you might feel nervous; why not follow the steps below and try to RELAX a bit to make your later presentation better!

1. 別因為是比賽而讓自己備感壓力！當作一場與評審和其他選手的分享交流會吧，這樣說起話來會更加流利、輕鬆！
Don't trap yourself under too much pressure while interviewing! Pretending like a casual sharing forum might make slips of the tongue less happening.
2. 被問倒了也別緊張！評審完趕緊查資料，補充自己的相關背景知識！
Don't be nervous when judges ask difficult questions! If you can't figure it out right that moment, deal with it later that day after judging!
3. 多交朋友，彼此互相鼓勵、互相支持，可以更有信心！
Make friends with students next to you! Support and encourage one another can make you more confidence!
4. 你們都是最頂尖的菁英了，所以更要自信地分享你們的研究成果！
On the judging moment, be confident! Tell yourself that you are the best!
5. 帶著大大的微笑，讓自己和評審都愉快地交換意見！
Always smile! Share your project with judges in a good mood!



今日小提醒

Reminder of Today

09:00-12:00 ;

13:00-16:00

第一段評審時

JUDGING Interviews

08:30~12:00.

14:00~16:00

國內外教師交流會時間

Science Educators Work-
shop

At B1 Meeting Room B

花絮回顧

Retrospect

* SRC 參展作品安全審查 Scientific Review Committee

昨天的安審，工作人員仔細的檢查，以確認所有作品的相關物品符合競賽以及安全的相關規定。審查結果在昨日傍晚公布後，沒有通過的參賽組別也都在規定時間內修改完畢並完成複查囉！希望今天的評審一切順利！

Yesterday, staff members examined all the projects carefully, to make sure that they follow the regulations of the fair. After the SRC results are announced, those who do not passed have already corrected the mistakes and pass the 2nd SRC. Hoping you have very good JUDGING interview today!

*開幕典禮暨大師對談 OPEN CEREMONY

昨天臺灣戲曲學院綜藝團以精采表演為 2013 臺灣國際科展揭開序幕。緊接著的大師對談，院士們提到一些研究上應具備的態度，包括了好奇心、問題解決能力、以及誠實...等。另外，數學和邏輯思考也是重要的輔助工具，院士也強調，除此之外更要多和人交流、廣泛閱讀以增進視野。雖然研究上會有一些障礙，但是只要在評估過自己能做多少後，堅持下去，會漸入佳境的！



*特展 SPECIAL EXHIBITION

如果你是「變形金剛」的粉絲，大黃蜂和柯博文對你絕對不陌生。昨天的變形金剛特展展示了歷代變形金剛的創作手稿、相關周邊產品和上百件經典模型，非常新奇、很酷炫呢！

你曾經思考過：我們在宇宙中是孤獨的嗎？瀏覽長久的歷史中，人類和外星生物的有許多另類接觸，昨天下午的「外星人特展」帶我們從科學的觀點，揭開了外星人的神秘面紗。來看看學生們的分享吧！

Jose(右)：兩個特展中，我們特別喜歡「外星人特展」，因為他用科學解釋，相當有論據。我喜歡一開始的照片，裡面有像鬼又像外星人的生物很酷。David

(左)：我喜歡中間互動觸控的部分，他會顯示不同生物的習性、特色...等，可以學到很多東西。We like the Alien's exhibition better because it seems to be more related to science.

Jose(R): I like the photo at the entrance most! The one with Aliens? Or Ghost? That's pretty cool.

David(L): I like the place that you can press monitors to see how the species look like, and you can know more about its habitat, food...etc. I learn a lot.



David Marco Magpantay,
Jose Sandino A. Bandonil

Troupe of Acrobatics from National Taiwan College of Performing Arts lighted up the open ceremony of 2013 TISF. Academicians shared some important attitudes, including curiosity, ability to solve problems and honesty...etc. Moreover, we should interact with people more, read more to expand our vision. Though there are obstacles on our way, persist and never give up, we can make it to our goal someday!



If you are fans of "Transformers", names like Bumblebee and Optimus Prime would not be strange to you. And today, many participants visited the special exhibition, including the original manuscripts of Transformers, peripheral products, and hundreds of classical models. Most of them said that it was really cool to take a visit there!

Have you ever thought about this question: Are we the only creatures in the universe? In the long history of human beings, we can find hundreds of records that show the touch between man and extraterrestrial. By visiting the special exhibition yesterday, we knew more about the secret of ET!

★今日之星

Today's STAR

今天我們採訪來自臺中的陳聖仁、周芳儀和徐維翎。提到「大師對談」，他們很興奮地說，能與大師面對面，聽大師談科普、談對研究的熱忱，甚至有機會請教大師們，是一個非常棒的體驗！

They are 陳聖仁，周芳儀 and 徐維翎 from Taichung City. For them, it's a wonderful experience to listen to great scientists and ask them some questions face to face!

